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Заораване стърнищата 
Когато се говори за подмет

ката на стърнищата се раз
бира разораването на нивите 
веднага следъ прибиране ре-
колтлта на кое и да е расте
ние. Съ това разораване зе
мята се разрохква и сжщевре-
менно се заравятъ всички 
остатъци отъ стеблата на рас
тенията за да огниятъ, разва-
лятъ се гнездата на разните 
животински неприятели, пре-
дизвикватъ се семената на 
плевелите да поникнатъ за да 
се после унищожатъ и въобще 
подготвя се почвата за да се 
извърши следующата сеидба 
при най благоприятни условия. 

Подобно заораване се е 
практикувало още отъ най-
старо време отъ всички зем-
ледЪлци, обаче само тогава, 
когато следъ известно неоко-
пно растение е следвалъ е се-
н е н ъ п о с е в ъ , като съоб
раженията обикновенно еж 
биле просто да се разработи 
почвата. 

Тази практика е усвоена отъ 
всички стопани и затова не е 
ставало нужда да се намесва 
нЪкой съ пропаганда, освенъ 
при случаите., когато се е ка
саело до нехайни стопани, или 
когато е требвало да се нау-
мЪва, че не само следъ приби
рането на неокопнитЪ, а и 
следъ окопните (бобъ, бостани 
царевица и др.) е отъ. голяма 
полза да се извършва веднага 
разораване, а не да се чака 
това да стане въ деня на 
сеидбата. 

Същинското заорване на 
стврнищата обаче за което 
днесъ най много се говори и 
което занимава всички За сега 
е подметката на стърнището 
веднаш следз жзтвата на вси
чки зимни или лтътни посгъви, 
които ще б&дата последвани 
сб лттници, или които ще бле
дите оставени за ушрз. 

Споредъ усвоената още отъ 
старо време отъ населението 
практика, посетите съ зименъ 
поейвъ ниви се ожънватъ 
презъ следното лЪто и следъ 
това се оставятъ непокътнати 
чакъ до началото на следната 
пролетъ, ако ще се сЬятъ съ 
л^тници, или чакъ до края на 
сжщата, ако се оставятъ угари. 

Съ една речъ, цЪла година 

половина най-малко почвата се 
оставя въ пъленъ покой, отъ 
което последствията не еж 
мжчно да се преценятъ.а имено: 

1) Останалите на повърх-
ностьта растителни остатъци 
се отжпкватъ и издухватъ отъ 
в-Ьтъра вмЪсто чрезъ зариване 
за да дадатъ нови хранител
ни сили на земята. 

2) Почвата отъ дългото сто
ене и тъпкане се збива, дол
ните пластове, като не се 
искарватъ чрезъ оране на 
повърхностьта и като еж ли
шени поради сбитостьта отъ 
проветряване,наЪмтъ нужните 
условия за развитето на поч-
венните бактерии, не се раз-
лагатъ и оставатъ неподготвени 
да изхранятъ бждащия посевъ. 

3) Корените на трайните 
плевели оставатъ непокътнати 
и готови на следнята година 
наново да се развиятъ, а сж-
що така и гнездата на живо
тинските неприятели и заро
дишите на разните болести се 
запазватъ за да бжлатъ готови 
да опустошатъ въ последствие 
онова, което стопанина съ 
трудъ се мжчи дела година да 
създаде, 

4) Ускорява се изчезването 
влагата, тъй ценна въ нашата 
и безъ това дъжделива страна. 
И много още други злини, кои
то не се съзнаватъ отъ всички 
стопани и затова е станало 
нужда години вече подъ редъ 
да се завежда усилена пропа
ганда въ полза на най редов
ното и навременното заораване. 
Развитата пропаганда презъ 
последните години даде задо
волителни резултати и има 
села, кждето особено презъ 
1928 год. беше се извършила 
подметката на повече отъ по
ловината на нивите. 

Презъ настоящата година, 
обаче въ това отношение не 
можемъ абсолютно съ нищо да 
се похвалимъ, Ето вече м-цъ 
августъ изтече и не ще се 
намери нито една десета отъ 
стърнищата на зимниците ра
зорана. За летниците не гово-
римъ, защото за техъ поло
жението, както казахме, е по 
друго, но и тамъ разораните 
пространства не еж внуши
телни. 

Зашо е това връшане назадъ 

и защо нашия иначе твърде 
работливъ стопанинъ се отнесе 
и презъ това лЪто тъй прене
брежително къмъ една толкова 
важна за успеха на производ
ството работа?, 

Разните стопани излагатъ 
некои отъ следните причини за 
свое оправдание: 

1) Буйните презъ това лето 
посеви еж затруднили както 
жътвата така и вършидбата, 
около които еж оили всецело 
погълнати работните ржце въ 
стопанството и не е имало 
възможность да се отделятъ 
такива за подметката. 

2) Високото стърнище е пре
чило за правилното подметане, 
освена следъ премачкването 
му. 

3) Настжпилата суша е за
труднила още повече работата 
и не е могло освенъ на едри 
буци да се кърти земята и то 
съ големъ трудъ и съ против
ни на преследваните резултати-

4) Обезкуражаването на сто
паните отъ стопанската криза 
и големата обезценица на зем. 
произведения и 

5) Разочорованието отъ сил
ните ниви, които именно еж 
дали най големъ процентъ пов
реди отъ ржждата т. г. и пр. 

Ще требва ли да сметаме 
тия причини за основателни, 
изобщо ще требва ли да се 
солидаризираме съ всички ония, 
които при най малки затруд
нения, или при какъвъ и да е 
неуспехъ еж готови да се ра-
зочароватъ и изгубили куражъ 
да изгубятъ и вера въ своя 
занаятъ и въ своето бждаще — 
техно и общо на родината? 

Ние сметаме, че отчасти 
еж извинителни причините за 
много избликналата работа и 
засушаването, макаръ че не-
посредственно следъ жътвата 
влагата беше доста изобилна. 

За всеки случай сега въ 
много села вършидбата е въ 
своя край и неможемъ да до-
пусТнемъ, че скоро нема да 
имаме дъждове. Въ такъвъ 
случай ще се намерятъ ли още 
стопани които да отлагатъ 
повече тази тъй важна работа? 

Преди всичко не всички стър
нища у летниците, тамъ гдето 
ще се сее зимници еж разо
рани, а следъ това иде редъ 
да се започне съ зимниците 
т. е. тамъ гдето ще се сеятъ 
летници, Само, че понеже се 

намираме въ началото на есень-
та, онова, което сметахме до 
сега, че е подметка, ще треб
ва да го наречемъ есенна дъл
бока оранъ и подметката ще 
бжде извършена дълбоко.«Нуж
да ради законь се изменява", 
казва народната пословица. 
Подметка по правилата на нау
ката неможахме да направимъ 
на време, а още може би е 
рано за дълбока оранъ, обаче 
при случаи, когато като сега
шния нема физическа възмож
ность да извършимъ и подмет
ка и есенна дълбока оранъ, 
намъ не остава друго, освенъ 
да извършимъ дълбока под
метка го кажете, или ранна 
есенна дълбока оранъ все едно, 
но нивите ни зоватъ къмъ 
работа и ние требва да се 
отзовемъ, въпреки всички зат
руднения. 

Нека се знае, че малодуши
ето е най големъ врагъ 
на човешките сили и способ
ности и следователно само тоя 
който има вера въ бждащето 
той има най големъ куражъ и 
самъ той най леко преодолева 
затрудненията, които тъй мно
го засегатъ днесъ хората отъ 
всички съсловия. 

Е. Болтаджиевъ 

В Д С И Л Ъ Л Е В С К И 
Драма въ 6 действия отъ г-нъ 

Богданъ Ивановъ. 
Напоследъкъ автора на ..граната 

съ големъ успехъ драма .ХРИСТО 
БОТКАОВЪ" е привършилъ новата 
си пиеса „Василъ Левски", 

Пиесата е издържана и има го-
лема . итературна стойность. Харак
терите на действующите лица съ 
предадени верно. Сценичните ефе
кти съ напълно художественни. 

Въобще авторътъ е погледналъ 
напълно обективно на въпроса и 
ни дава едно верно изложение. 
една истинска илюстрация на епо
хата. Има моменти на ентусиазъмъ, 
скърбъ и дори плачь, предъ глед
ката на онази велика трагедия, 
жертва на която съ подобни на 
Левски титани по пътя на нашето 
духовно и политическо освобож
дение. 

Изглежда, че г. Ивановъ дебре 
познава не само историята, но и 
целзта литература около тоя нашъ 
герой. Въ времена на разтления, 
появата на такива пиеси съ инже
кция въ болния въ всЪко отноше-
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ние български организъмъ. 
Като така. тая пиеса требва да 

се включи въ репергуара на всич
ки български театри и съ нея да 
се открие предстоящия театраленъ 
сезонъ. 

Требва да напустнемъ вече из
насянето на театрални блудкавости 
като: „Шега на тъмното", „Али-
баба", „Отчето у богаташа", Шо 
коладиерката" и др. Действително 
публиката обича банално смешното, 

фантастичнато, но задачата на ис
тинския театръ е не да се нагаж
да по вкуса на публиката, а той 
да дава ТОН6. Само тогава той 
изпълва своята задача, като възпи-
тателенъ факторъ. 

Пиесата я препоржчваме на вси
чки, особенно на учащата се мла-
дежъ и войнството, тия върху 
плещите на които има да изграж
даме националното обидинение. 

Варненски Окржженъ Ветеринаренъ Лекарь 

Варненски окржженъ ветеринаренъ л"Ькарь 
Б Ю Л Е Т И Н Ъ 

№ 15 
За хода на акутните—заразни (епизоотически) болести по домашните 

животни въ Варнен. окржгъ, за време отъ 1 —15 августъ 1930 г. 
I. Новоконстатирани: 

1) Антраксь по говедата: а) Варненска околия въ с. с Козлу-
да и Сюнъ-бей; 

б) Провадийска околия с. Градинарево. 
II Върлующи: 

1) Антраксь по говедата: а) Варненска околия въ с. Белево. 
2) Бесъ по кучетата: а) Варненска околия въ гр. Варна и с. с. 

Белево, Русларъ. 
б) Провадийска околия въ гр. Провадия и с. с Ново-село, Чер

ковна, Кюпрю кьой, Ченге .Гор.-Чифликъ по говедата и Кара-агачъ 
3) Гърлица по малачетата и свини: а) Варнен. околия с. Яйла. 
4) Дуринъ по конете: а) Варненска околия въ с. с. Авренъ, 

Джевизлий, Козлуджа, Кара-Хюсеинъ и Гевреклеръ; 
б) Провадийска околия въ с„с. Акъ-коюнъ, Кутлу-бей, Преджа, 

Дамналъ-орта и Девня. 
5) Сапъ по конете: а) Варненска околия въ гр. Варна и с. Са-

рж-гьолъ. 
6) Червенка по свините: а) Варненска околия с. Гюнъ-догду. 
гр. Варна, 14 Августъ 1930 год. 

Окржженъ Ветер. лекарь; Д-ръ Тюлевъ 

Б Ю Л Е Т И Н Ъ № 1 . 

За върлующата болесть „ Ш А П Ъ - по двукопитните 
животни въ селата на Шуменски и Бургазски окржзи, за 
времето отъ 1 до 15 VIII. 1930 год. 

Ш а п ъ по двукопитните животни: 
1) Поповска околия с. с, Царь АсЬново, Юренджикъ, 0 -

сиково, Ковачевицъ и Водица. 
2) Преславска околия с. с. Бела-Река, Тушевица н Но

во- Бела-Река. 
3) Айтоска околия с. с. Карасарлий, Уруменикьой и Мар-

ково. ' 
4) Карнобатска околия с. с. Дуванджий и гр. Карнобатъ. 

гр. Варна, 18. VIII. 1930 г. 
Окржженъ Ветерин. ЛЪкарь: Д-ръ Тюлевъ. 

Асълъ-бейлийско Селско Общинско Управление, Провадийско 
Скотовъдна комисия 

Вълчидолско Училищно Настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е № 33 
Обявява се на интересующигЬ, че на 11-тия деньотъ 

публикуването на настоящете ще се произведе търгъ- въ 
канцеларията на Вълчидолското Основно Училище за отда
ване на наематели училищните ниви находящи се въ земли
щето на с. Вълчи-долъ въ м. м. .Червенака",§Ченгелъ-аланъ" 
„Балжкчи-йолу" и до „Воденицата". 

Разноски по публикацията, гербъ и др. еж за сметка 
на наемателя. Закона за б. о. п. е задължителенъ. 

Отъ Настоятелството. 

О Б Я В Л Е Н И Е ^ 2396 
с. Асълъ-бейлий, 20 августъ 1930 г. 

Скотовъдната комисия обявява, че на 30 септември т. г. 
отъ 14 до 18 часа въ канцеларията на общината ще се про
изведе търгъ за отдаване на наематели експлоотацията на 
следните скотовъдии ниви: 1) Нивата (сега целина) въ мест. 
„Яйкжна" Ас.-бейлийско землище отъ 10 дек. и 2) Нивата 
(сега целина) въ мест. .Яйкжна" Фете-кьойско землище отъ 
46 декара разпределена на парцели отъ по 5 дек. за вре
мето отъ 1. X. т. г. до 1. X. 1934 год. Първоначална цена 
на декаръ е 50 лв. Искания залогъ за участие въ търга е 
10 на сто. Закона за б. о. п. е задължителенъ за конку
рентите. Разноските за публикация настоящето и обгербо-
вание тържните книжа еж за сметка на наемателите. Тър-
жните книжа могатъ да се видятъ всеки приежтетвенъ день 
и часъ въ канцеларията на общината. 

Председатель-кметъ: Кр. Стойковъ 
Отчетникъ за Сек.-бирникъ: Ив. Филевъ 

Асълъ-бейлийско Селско Общинско Управление, Провадийско 
Скотовъдна комияия. 

О Б Я В Л Е Н И Е № 2395 
с. Асълъ-бейлий, 20 августъ 1930 год. 

Скотовъдната комисия обявява, че на 30 септември т. г. 
отъ 8 до 12 ч. въ канцеларията на общинското управление 
ще се произведе търгъ за доставката на фуражни припаси 
нуждни на фонда за храна на мжжките разплодници за 

П Р О Т О К О Л Ъ 
№ 5 

на Варненския окржженъ съветъ, II-ра редовна сесия отъ 
XIV избирателенъ периодъ. 

Откриване на заседанието. Въ 14 часа г. председателя, следъ 
като констатира, че приежтевуватъ повече отъ половината членове на 
съвета, обяви заседанието за открито. 

Четене, приемане и подписване протоколите № № 3 и 4. 
Прочетоха се протоколите на съвета подъ. № 3 отъ 3 т. м , 

който се прие безъ всЬкакви изменения и № 4 отъ 4 того, които се 
прие съ следните изменения: Въ решение № 16 на 2 стр. въ обяс
ненията на председателя на пост. комисия г. Л. Черпански да се 
прибави: „Общината назначи и своя комисия, а не такава каквато 
предвижда закони за санитарната служба и колкото се знае опреде
лила 20 декара отъ местото на окр. инженерство. 

РЕШЕНИЕ № 34 
Изложение на окр. училищенъ инспекторъ. 

Преде. Давамъ думата на г. окр. училищенъ инспекторъ за да 
направи своето изложение. 

Окр. Учил. Инспекторъ Петко въ. (Чете изложението, за със
тоянието на учебното дело въ окржга презъ 1929/1930 година. 

Преде. Отъ името на окр. съветъ и отъ мое име благодаря 
на г. окр. учил. инспекторъ за тъй добрите и изчерпателни сведения, 
които даде за развоя на учебното дело въ окржга. 

Д. Ралчевъ. Има ли населени места въ конто нема училища. 
Окр. учил. инспекторъ Петко въ. Азъ съмъ новъ и немамъ 

достатъчно сведения, но всеки случай нема българско селище безъ 
училище, което да има достатъчно по закона деца. 

Д. Ралчевъ. Има ли г. инспектора сведения за нуждающите 

се отъ помощь деца, родителите на които еж крайно бедни, защото 
споредъ сведенията ми имало деца, които припадатъ отъ гладъ. 

Б. Д. Генчевъ. Населението въ с. Долна Кумнуджа беше 
турско, но поради изселването му сега тамъ еж настанени 50 бъл
гарски семейства, които си иматъ свое училище. Едва ли сжществу-
ва другаде такава ругилиа училищна сграда, както въ това село. У-
чителите въ това село съ вземали инициативата за образуване чи
талище, като било отпустнато 30 декара ниви за същата цель, обаче 
правени биле спънки за утвърждаването на това читалище, понеже 
требвало да се образува турско такова. Азъ моля г. инспектора, ако 
не му е известенъ този фактъ, да направи отъ своя страна завися-
щето, щото въ това село да се учреди българско читалище, на кое
то да се даде 30 дек. ниви, а не турско, понеже турците продъл-
жаватъ да се изселватъ. 

Д. Шиковъ. Азъ моля г. инспектора да каже, какво е напра
вено по отношение сбщата доставка на учебници за учениците отъ 
бюджетните средства на общините, Въ правилника за народната про
света е казано, че могатъ да се доставятъ учебници сбщо за бедни 
и богати, а Върховната см. палата не оправдава такива разходи. Нео
бходимо е за напредъ да се раздаватъ учебници на деца безъ раз
лика на материално положение, защото много бащи, ако и да иматъ 
възможность, не купуватъ учебници и децата имъ оставатъ безъ та
кива. Азъ моля окр. съветъ следъ като се констатира това, да хо
датайствува предъ М-то на Просветата, ако е нуждно и по законо-
дателенъ редъ, да се узакони това раздаване на учебници. 

Т. Якимовъ Отъ изложението на г. инспектора ми обърна 
вниманине, че за гр. Варна, само 40 паралелки учатъ предъ и 
следъ обедъ, а останалите 60 паралелки — или предъ сбедъ или 
следъ обедъ. Защо не се взематъ сжщите мерки спремо варненската 
община, каквито се взиматъ спремо селските общини по отношение 
на учебното дело, които, въ такива случаи биватъ заставени насила 
да даватъ средства като се пращатъ окр. проверители. 

Ив. Велчевъ. Има ли учители съ противодържаьни идеи и 
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презъ 1930/31 год., а именно: 3,000 кгр. ечемикъ, 3,000 кгр. 
сЪно, 3,000 КР. слама, 30 кг. камен. соль и 500 кг. царевица. 

Приблизителната стойность на доставката възлиза на 
около 26,000 лева. Залогъ за правоучастие въ търга се 
иска 10 на сто или въ пари или въ банково удостоверение 
Чл. чл. 125 и 127 отъ закона за б. о. п. еж задължителни 
за конкурентите. ТържнитЪ книжа могатъ да се видятъ 
встжи приежтетвенъ день и часъ въ канцеларията на общи
ната. Разноските, за публикация на настоящето еж за смет
ка на наемателя. 

Пр2дсед4тель-Кметъ: Кр. Стойковъ 
Отчетникъ за Секр. бирникъ: Ив. Филевъ 

ВЪНЧАНСКО УЧИЛИЩНО НАСТОЯТЕЛСТВО 

О Б Я В Л Е Н И Е №18 
с. ВЪнчанъ, Ю августъ 1930 год. 

Обявява се на интересующите се, че на 14 септ. 1930 г. 
отъ 2 до 8 часа после обЪдъ въ училищната канцелария ще 
се произведе търгъ за отдававе на наематели за време отъ 
15 септ. 1930 г. до 15 септ. 1932 г. експоатацията на след
ните. училищни имоти: 

1. Низа въ мЪст. „Срещу селото- отъ 100 дек. разде
лена на 10 парцела; 2. Нива »До село" отъ 6 дек.; 3. Нива 
«Срещо село,, отъ 20 дек.; 4. Нива „Беклемето" отъ 183 д.; 
5. Низа „Куванлжка" отъ 12 3 дек; 6. Нива „Руската рЪка-
отъ 8 дек.; 7. Нива „Куванлжка" отъ 10 2 дек. и 8. Нива 
«Торища- отъ 25 дек. Първоначална йена на декаръ за го
дина 100 лева. Залогъ за правоучастие въ търгътъ е 10 на 
сто върху първоначалната оценка на парцелъ. Всички раз 
носки за публикация, гербъ и др. еж за сметка на наемате
лите. Закона за Б. О. П. е'задължителенъ. ТържнигЬ кни
жа могатъ да се видятъ вейки день въ училището. 

Отъ училищното настоятелство. 

Ахъркьойско Българско Училищно Настоятелство, Провад. 

О Б Я В Л Е Н И Е №12 

с. Ахъркьой, 22. VIII. 1930 год. 
Понеже търга за отдаване на наематели училищните 

имоти въ с. Ахъркьой обявенъ съ обявлението № 9 отъ 15 
юли т. г. не се състоя, то ще се произведе втори търгъ на 
11-тия день отъ публикуването на настоящето въ „Варнен. 
Окр. вестникъ", ако 11-тия день е праздникъ то на другия 
приежтетвенъ день. 

Залогъ за правоучастие 10 на сто върху първоначал
ната сума. 

Закона за б. о. п. е задължителенъ. Разноски по пуб
ликация, гербъ и др., както и 5 на сто такса за учителския 
фондъ еж задължителни' за наемателя. 

Отъ Настоятелството. 

колко съ те. 
Окр. учил. инспекторъ П е т к о в ъ . Окр. учил. инспекция заедно 

съ всичките учители полага доста усилия, колкото финансовите сред
ства позволяватъ, за снабдяване бедните деца въ всички училища съ 
закуски, а тамъ където може, и съ обедъ. Напримеръ въ училището 
„Славейковъ" благодарение намесата на родителите отъ редъ години 
се даватъ закуски на децата. 

Въпроса съ читалището въ Долна Кумлуджа не ми е известенъ, 
даже още не съмъ запозиатъ съ имената на селата, които още тру
дно произнасямъ. Наскоро имаше преписка за откриването на две 
читалища въ едно село, обаче утвърди се едното, понеже съгласно 
закона за народната просвета въ едно и също село не могатъ да 
съществуватъ две читалища. 

По отношение училищата въ Варна инспекцията отнесе въпроса 
въ окр. учил. съветъ, и е направено всичко възможно за да се при
ложи закона за кооперативенъ сгроежъ на народни училища. 

По отношение учители съ противонародни идеи, азъ визирахъ 
частните училища. 

РЕШЕНИЕ № 35 
Замолзаие правителството да побърза съ утвърждението на из

работения списъкъ за преименуване селата въ Варненски окръгъ. 
Д. Р а л ч е в ъ . Окр. училищ. инспекторъ обърна внимание на 

селата съ чужди имена, обаче той не знае, че този въпрось е по-
дигнатъ много отдавна — още преди 20 години. Отностно преиме
нуването на селата е станало отъ комисия и за цельта има издадена 
брошура, съставена отъ Братята Шкорпилъ, учители и др , взето е 
мнението на всички преименувани селг, има и решение на окр. съ
ветъ, обаче въпроса още стои огкритъ въ София. Азъ бихъ молилъ 
да вземемъ още едно решение, да помолнмъ тамъ където требва за 
поскорошаото утвърждаване на-това преименувание, а може и г-нъ 

КУТЛУБЕЙСКО УЧИЛИЩНО НАСТОЯТЕЛСТВО, Провадийско 

О Б Я В Л Е Н И Е №89 
с. Кутлубей, 18 августъ 1930 год, 

Обявява се на интересующите се, че на 11 денъ отъ 
публкацията на нстоящето ьъ „Варнен. окр. вестникъ" ще 
се произведе търгъ съ явна конкуренция въ канцеларията 
на първоначалното училище отъ 2 до 6 ч. сл. обедъ за от
даване подъ наемъ училищните ниви, за срокъ отъ две сто 
пански години начиная отъ 1 септ. 1930 г. до 1 септ. 1932 
год. а именно: 1. Нива въ м-Ьстн. „Могилата" отъ 226 дек.; 
2. Нива „ТатаритЪ" отъ 105 дек.; 3. Нива „Змейска дупка" 
отъ 18 дек.; 4. Ннва „До новите лозя" отъ 9-4 Дек.; 5. Нива 
„Пжтеките" отъ 62-8 дек.; 6. Нива «Змейска дупка" отъ 
40 4 дек; 7. Нива „^арманит" отъ 42 5 дек. Първоначална 
оценка на декаръ за една година по 100 лв. Залогъ за пра
воучастие въ търга е 10 на сто върху първоначалната оцен
ка. Всички разноски за публикация и гербъ еж за сметка на 
наемателя. 

Отъ Настоятелството, 

•Кадж-кьойско Училищно Настоятелство, Провадийско 

О Б Я В Л Е Н И Е № 8 5 
е. Кадж-кьой, 18 августъ 1930 год. 

Обявява се на интересующигЬ се, че на 11-тия денъ 
отъ публикацията настоящето въ „Варнен. окр. вестникъ", 
отъ 3 — 5 часа сл. обЪдъ въ канцеларията на училището 
ще се произведе търгъ съ явна конкуренция, за отдаване 
на наематели следните училищни имоти, а именно; 

1) Парцелъ 1 отъ 10 930 дек. за време отъ 1, IX. 930 г. 
до 1. IX. 931 г. 

2) Парцелъ III отъ 8.977 дек. н. „Герене" отъ 318 дек. 
3) Парцелъ VIII отъ 9.947 дек. отъ сжщата нива 
4) Парцелъ IX отъ 9-701 дек. „ 
5) Парцелъ XXII отъ 11-020 дек. 

последните четире парцели за време отъ 1. IX. 1930 година 
до 1. IX. 1935 год. 

Първоначална цена на декаръ за година за пор. №2 — 
50 лева а за останалите — 100 лева. Залогъ за правоучас
тие въ търгътъ е 10 на сто върху първонач. цена. Разнос-
китъ за гербъ и публикация еж за см-Ьтка на наемателите. 
Закона за б. о. п. е задължителенъ. ТържнигЬ книжа еж 
на разположение въ канцеларията на училището. 

Отъ Настоятелството. 

Аджемлерска скотовждна комисия 
О б я в л е н и е № 1986 

с Аджемлеръ, 23 августъ 1930 год. 
На десетия день следъ еднократното публикуване на

стоящето въ Варненски Окр. весникъ, въ канцеларията на 
общинското управление отъ 10 до 12 часа ще се продаде 
на публиченъ търгъ бракувания общ. пърчъ на с. Яджемлеръ. 

Залогъ за правоучастие въ търга 5 % върху първона-
чалнатата цена. Председатель: Ст. Бъчваровъ 

Касиеръ-Очетникъ: Тр. Георгиевъ 

инспектора чрезъ м-то на просветата да въздействува. 
Окр. управитель Кисьоаъ . Намерихъ тази брошура и заедно 

съ преписъ отъ решението на окр. съветъ преди 10 години изпра-
тихъ въ министерството, съ молба да се вземе подъ внимание и ста
не преименуването. Също и г. Ал. Цанковъ, който беше недавпа 
тукъ, обеща да направи нещо. 

Пред се д. Окръжния съветъ може втори пътъ да вземе ре
шение и настои предъ м-вото на вътрешните работи по възможность 
въ най скоро време да се прокара и узакони това преименувание на 
селата, която при сегашните имъ имена нематъ нито историческа ни
то друга връзка, нито пъкъ и децата могатъ да ги изговарятъ. Кой
то е съгласенъ съ това, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

РЕШЕНИЕ № 38 

Командироване инж. П. Бончевъ на 2 т. м. до каптажа „ Драги-
Кулакъ" до с. Кестричъ и монастиря „Св. Константинъ" за даване 
осветления по водоснабдяването на стопанството. 

Председ . На 2 т. м. когато съаета ходи да разглежда нап 
равдните работи по водоснабдяването на окр. стопанство, беше по-
виканъ и ръководителя на работите г. инженерь Бончевъ да даде 
нЪкои осветления, обаче съвета пропустна да вземе решение, че го 
командирова същия день въ окр. стопанство „Св. Константинъ". 

Д. Ш и к о з ъ . Не му ли се плаща редовно, надница. 
Л. Ч е р п а н с к и . Плащаше му се надница по 300 лв. докаго 

правеже каптажа, 
П р е д с е д . Който е съгласенъ щото на 2 т. м. заедно съ окр. 

съветъ да се счете командироваш» въ окр. стопанство „Св. Констан
тинъ" и г. инжен. П. Бончевъ, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 
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Аджемлерска Скотовждна Комисия Девненско училищно настоятелство 

О б я в л е н и е № 1987 
с. Аджемлеръ. 23 августъ 1930 година. 

На идинадесетия деньследъ еднократното публекуване на
стоящето вь Варненски Окр вестникъ, въ канцеларията на 
общинското управление отъ 10 — 12 часа ше се продаде 
на публиченъ тьргъ бракувания обшински биволски бикъ 
на с. Паша-кьой 

Залогъ за правоучастие въ търга 5% върху първона
чалната цена. 

Председатель: Ст Бъчв^ровъ 
Касиеръ-Очетникъ: Тр. Георгиевъ 

Девненско църковно настоятелство 

О б я в л е н и е 14 24 
село Девня, 21 августъ 1930 год. 

На 31 я день отъ публикуване настоящето въ окржженъ 
вестникъ, отъ 8 до 12 часа предъ об-вдъ въ канцеларията 
на Девненското сел. обш. управление ше се произведе пуб
личенъ търгъ за отдаване на наематели църковните ниви: 
въ м. „Каровча отъ 12"5 д , м. „Аджина" отъ 14 д.; „Подъ 
лозята" 144 д., .Подъ лозята" 2Р5 д , „Буджвка" 2.9 д , 
„Сазъ иолу" 4*3 д.. „Трънката" 15 д., „Стари лозя" 2 д. и 
«Стари лозя" 1 д Ввсички за време отъ 1 септемврий 1930 
год. до 1 септемврий 1932 година. Първоначална цена 50 лв. 
на декаръ годишно. Залогъ 5%. Всички разноски, гербъ, 
публикация, данъци и пр. еж за сметка на купувача. 

Отъ църковното настоятелство. 

Девненско училищно настоятелство 

О б я в л е н и е № 59 
с Девня. 25 августъ 1930 год. 

На 11-я день отъ публикуване настоящето въ .Варнен
ски окржженъ вестникъ" въ 8 часа сутриньта ще се про
изведе търгъ за отдаване на наематели експлотаиията на 
училищни ниви „Балтата" и „Маврева драка* всичко 127 
декара, 13 парцела, за време отъ 1 септемврий 1930 год. 
до 1 септемврий 1932 година. 

Първоначална цена по 100 лв. на декаръ годишно. 
Залогъ за правоучастие 5%. 
Книжата могатъ да се видятъ вевки приежтетвенъ день 

въ канцеларията на първоначалното училише. 
Чл. чл. 123 и 127 отъ закона за Б. О. и П. еж задъл

жителни. Разноските еж за смЪтка на наемателите. 
Отъ настоятелствово. 

О Б Я В Л Е Н И Е № 1 
Паша-кьойското учил. н-во обявява на интересуващите 

се, че на 14 септемврий 1930 год. въ 8 часа пр. пладне ще 
се произведе въ първоначалното училише търгь за отдава
не подъ наемъ за 2 стопански години 2093 дек. училищни 
ниви, разделени на 16 части. 

Първоначалната оценка е 50 лв. годишно на декаръ. 
Търгътъ е съ явна конкуренция. Исканиятъ залогъ за 

правоучастие въ търга е 100 лв. 
Всички разноски еж за смЪтка на наемателите 

Председатель: Д. Продановъ 

РЕШЕНИЕ № 40. 
Приемане решение по предложението на окр. съветникъ Димо 

Шиковъ отностно изискването на ревизионите актове отъ финансо
вия инспекторъ. 

Председ. Давамъ думата на г. Шиковъ. 
Д. Шиковъ. Г-да окр. съветници, както Ви е известно вчера 

при разисквание въпроса за вторите ревизионни за ревизията извър
шена на постоян. комисия каза се, че ревизионните актове еж били 
въ финан. инспект. г. Пиналовъ въ София, който още не ги е из-
пратилъ Болшинството се противопостави на моето предложение да 
се изйскатъ тези ревиз. актове. Това нищо. Отъ справката която 
направихъ върху книжата на пост. комисия, а главно по вх регистръ 
който отбелезва всички книжа постъпили въ архивата, намерихъ, че 
на 31 юли м. г. е отбелезано срещу № . . . краткото съдържание 
на следния ревизионенъ актъ: Ревизионния актъ за произведената 
ревизия за времето отъ 1927 год. до 31 януари 1929 год. Отчет
ници били Минчо Чаневъ, Ст. Хареевь я др. Отъ тогава вече съ 
изминали 6 месеца. По нататъкъ намерихъ на 17 декември мин. г. 
вх. № 4822 и 4823, но ми направи впечатление че срещу тия №-а 
нима кратко съдържание и не може да се види за какво се отна 
сятъ. Архиваря каза, че това еж два нумера искани отъ финансовия 
инспекторъ. Отъ практика знаемъ, че когато се вземе №ръ отъ ре
визираното учреждение, това значи, че акта е постъпилъ въ него. 
Щомъ е така, азъ питамъ пост комисия, акта който е отбел%занъ 
ма 31 юли м г. още ли е въ инспектора или е въ комисията, а еж 

О б я в л е н и е № 5 8 
с Девня, 25 августъ 1930 год 

На 11-я день отъ публикуване настоящето въ „Варнен. 
окржженъ весникъ" въ 8 часа сутриньта ше се произведе 
търгъ въ първоначалното училише с. Девня, за доставка нв 
20 тона дърва за горене. 

Приблизителна стойность на предприятието 10.000 лева. 
Залогъ за право участие се иска 1000 лееа. 

Разноските по тьрга еж за сметка на предприемача. 
Чл. чл. 125 и 127 отъ закона за Б О. и П. еж задължителни. 

Книжата могатъ да се видятъ всеки приежтегвенъ день 
въ канцеларията на първоначалното училише. 

Отъ настоятелството. 

Кара Ахмедъ Махленско Турско Училищно Настоятелство 
Провадийска околия 

О Б Я В Л Е Н И Е № 20 
с Кара Ахмедъ Махле, 28 августъ 1930 г. 

Обявява се на интересуюшите се, че не 31 день отъ 
публикуване настоящето въ „Варненски окр. вестникъ" отъ 
14 до 16 часа въ училищната канцелария ше се произведе 
търгъ за отдаване подъ наемъ за време отъ 1. X. 1930 до 
31 августъ 1932 год. следните недвижими имоти: 

1) Нива въ М-БСТН. „Кадж-йолу" отъ 282 дек. разпре
делена на 3 парцела. 

2) Нива въ местн. „При воденица" отъ 5 декара. 
Искания залогъ за участие въ търга е 10 на сто и до

кументите: свидетелство за честность и поданство. 
Първоначаленъ наемъ 50 лв. на декаръ за година. 
ТържнитЪ книжа могатъ да се разгледатъ всеки при

ежтетвенъ день и часъ въ училищната канцелария. 

Отъ Настоятелството. 

Селото е първоизточника на ЧОВЪШКИГБ. блага. 

Подметката на стърнището е основата на 
рационалното стопанисване. 

Землед-влци, преди да засвете, спомнете си 
за благодатната работа на триора. 

Тори нивите, за да ти е пъленъ хамбаря. 

Горите еж благодатъ Божия. 

Спасението на горите е въ залесяването. 

Печатница „Войниковъ" — Варна 
Телефонъ № 502 

що и за другите два акта, защото, ако беше уволненъ или умрелъ 
чиновника, който ги завежда, какъ можеше да се направи справка 
за гвхното съдържание. Всичко това не е ли една диверсия отъ 
пост. прксътствие за да немаме на лице актовете за да се избегне 
разглеждането имъ отъ окр. съветъ, защото, доколкото дочухъ би
ло константираии фалшиви документи и замесени видни лица отъ 
бившата управа на Комисията. 

Л. Черпански. Вие чухте становището на г. Шиковъ. Него
вото становище ние споделяме, че ревизионенъ актъ се разбира не 
само дознанието и обясненията на лицата, които съ начетени, но и 
заключението на финан. инспекторъ. Както вчера така и днесъ зая-
вявамъ, че немаме Когато фин. инспекторъ привърши своята реви
зия и си тръгваше на запитването ми отговори, че дознанието е 
свършено, обясненията получилъ, но отивалъ въ Соф я, където щелъ 
да проучи, и едните и другите и следъ това ще прати заключението. 
Въ доказателсто на това притежавамъ писмо отъ фин. инспекторъ съ 
което изпраща см -разписка за да му изпратимъ сума за напечатване 
заключението по актове вх № ра 4822 и 4823. Вчера получихъ 
друго препор. п смо отъ съшия за сжщата цель Отъ всичко това е 
ясно, че ревизионни актове такива каквито ги разбираме, немаме. 

Заседаннието се закри въ 18 часа 


